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Trpíte alergií? Lékař bude už od května v Hulíně str. 13

Pozvánky na vycházku do přírody str. 8 - 9
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Hulíňan     4/2010školství

Projekt „Školní časopis“ dal prostor všem. O aktivitách školy a o školácích 
se dočtete víc na str. 18.

Z krajského kola soutěže dechových orchestrů ZUŠ, která se konala v Hulíně, DS MORAVA Hulín 
postoupil do ústředního kola. Str. 19.
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Akademie třetího věku v hulínské knihovně už seniorům nabídla 
mnohá zajímavá témata. Jedním z nich byla i přednáška o internetu, 
která v podání Ing. Pavla Janečky posluchače velmi zaujala. Po jejím 
skončení si mohli vybrat a koupit některou z velikonočních dekorací 
vystavených v prostorách knihovny.

Literární pásmo skupiny milovníků poezie z Kroměříže o životě Boženy 
Němcové, které na dubnové Akademii třetího věku doplnilo vědomosti 
zdejších frekventantů o jedinečné české spisovatelce, sklidilo velký 
úspěch. Duchovně zaměřený program nakonec odlehčila závěrečná 
přednáška kosmetičky o tom, jak pečovat o pleť v seniorském věku.  
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proměny

Dálniční křižovatka D1 s R49 na Zlín a R55 na Břeclav z ptačí perspektivy. Rozestavěné dílo stavařů 
zachytil fotoobjektiv P. Rolinka.

Exit D1 Hulín – sever na cestě na Břest. Jak informujeme naše čtenáře uvnitř čísla na str. 16, 
bruselská jednání podpořila obě tyto strategické dopravní stavby.
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editorial
Máme před sebou nejkrásnější měsíc v roce - květen. Neříkám to jen proto, že 

jsem se v tomto měsíci narodil, ale hlavně proto, že se příroda v tomto čase opravdu 
probouzí k životu. Keře i stromy začínají kvést, tráva se zelená a konečně nám po letos 
výjimečně dlouhých zamračených dnech začíná svítit sluníčko. Ono už doopravdy 
hřeje a vytahuje nás nejen na zahrádky, ale i ven do přírody, na procházky po okolí. 
Když říkám po okolí, myslím to doslovně. A to okolí našeho města doznává nyní 
velkých změn. 

Jsem ve výhodě, protože na kontrolních dnech na stavbách D/1 nebo R 55 můžu 
každý měsíc vidět letecké snímky a porovnávat, jak se to naše okolí mění. Přesto si to 
projíždím rád zcela sám. Jakmile je co i jen trochu počasí k světu, sednu na kolo a jedu 
se podívat i po těchto stavbách, abych je viděl takříkajíc „na vlastní oči“. A věřte mi, 
stojí za to dívat se, jak za Hulínem vyrůstá velká mimoúrovňová křižovatka. Možná ještě mnozí z vás ani neví, že cestou 
do nedalekých Chráštan musíte projet tunelem, nad kterým už zanedlouho povede cesta R55 a z Chráštan do Záhlinic 
pak pojedeme po nadjezdu. 

To ovšem nejsou jediné změny, na které bych vás rád upozornil. Proměny čekají celé naše město. 
Nejprve to budou proměny týkající se obou budov mateřských školek. Nejenže je zateplíme, ale ony také zásadně 

změní svůj vzhled. Firmy, které tyto práce provedou, jsme už vybrali v řádné soutěži. A to mi věřte, že když říkám „v řád-
né“, platí to doslovně, protože konkrétně do této soutěže se přihlásilo celkem sedmnáct firem. Je vidět, že stavební firmy 
se navzájem nešetří a o každou zakázku se takříkajíc poperou. Už teď jsem zvědavý, kolik firem se přihlásí do soutěže 
na zateplení všech budov Základní školy. Zadávací podmínky jsme už na Státní fond životního prostředí (SFŽP) poslali 
a nyní musíme počkat na odsouhlasení. Teprve potom můžeme vyhlásit soutěž. 

Možná všem nebude známo, že u všech těchto akcí je třeba přesně dodržovat stanovené podmínky. Jsou nevyhnutelné 
zvláště proto, že jde o peníze - a tentokrát o ty evropské. Je nad slunce jasné, že v Hulíně jsme se naučili podané žádosti 
perfektně zpracovávat. Nejlepším důkazem jsou už provedené akce. Odbor správy majetku města spolu s finančním 
odborem, na nichž leží v tomto ohledu největší břímě odpovědnosti, protože jsou to právě pracovníci těchto odborů, kteří 
musí pro to udělat nejvíce, se už ve zpracovávání těchto žádostí velmi dobře orientují. Škoda jen, že finanční možnosti 
města, přesněji jeho rozpočet, nejsou takové, abychom mohli doplatit ještě více peněz na realizaci akcí, které by Hulín 
potřeboval. A že je jich dost! 

Každá žádost, která nakonec příslušnými orgány projde, se musí doplatit nejméně dvaceti procenty ze státem 
přiznané částky. Tak je to i s další žádostí, která nám nedávno prošla na Ministerstvu pro místní rozvoj ČR (MMR). U této 
žádosti dokonce musíme doplatit ne dvacet, ale třicet procent z celkové částky. Jde o další etapu revitalizace sídliště 
Sadová. Schválena byla částka 4 miliony korun a vy si zajisté lehce spočítáte, kolik musí město Hulín doplatit ze svého 
rozpočtu. Čekají nás tu ještě výměny chodníků kolem domů 958-60, 970-2, 980-2 a 967-9, s čímž souvisí také oprava 
cesty z Wolkerovy ulice směrem na Záhlinickou (jde o jednosměrnou ulici). Měl by přibýt také jeden nový chodník a některá 
parkovací místa, kterých, jak potvrzuje praxe, nikdy není dost. Samozřejmě nás budou čekat ještě parkové a sadovnické 
úpravy a právě tyto práce jsou z mého pohledu snad nejhorší z těch, které nás na Sadové ještě čekají. Vždycky se totiž najde 
nějaký nespokojený občan, který umí člověka pěkně otrávit. Na jednu stranu máme radost z toho, že se nám podařilo 
peníze pro město získat, že jsme do Prahy nejezdili zbytečně, když jsme nakonec s žádostí uspěli, na druhou stranu na nás 
pak dopadá pocit marnosti. Nespokojenci totiž dovedou „shodit ze stolu“ všechno to vynaložené úsilí. Stačí, když necháme 
pokácet starý keř nebo strom, na kterém tomu konkrétnímu občanu záleželo. Můžete mi věřit, že taková rozhodnutí 
nejsou pouze našimi výmysly. Ujišťuji vás, že než se rozhodne o pokácení jakékoliv dřeviny, poradíme se s projektanty 
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a opravdovými odborníky přes sadovnické úpravy. Kdo jiný než oni umí lépe posoudit, jak to bude vypadat za pět nebo 
deset let? Přiznám se, že jsou i světlé chvilky, vždyť se stává, že potkáme někoho, kdo také na sídlišti žije, a řekne, že se 
mu změny moc líbí, že úpravy, které jsme v místě jeho bydliště udělali, se podařily. Právě to je pak důvod, proč se vrháme 
do dalších úkolů a hledáme způsob, jak udělat Hulín ještě pěknějším. Takovým, aby se nám v něm žilo lépe. 

Přejme si tedy, aby dotační tituly, které nám v tomto úsilí nevýslovně pomáhají, trvaly co nejdéle. A nejen ty 
evropské, ale i regionální. 

Před novým zastupitelstvem, které vzejde z podzimních voleb, je ještě mnoho úkolů. Cítíme, že ještě pořád máme 
dluhy vůči občanům žijícím na sídlištích U Stavu nebo na Včelíně. Panelové cesty jsou tu v katastrofálním stavu a lidé 
nám za ně právem spílají. Zajisté také pochopí, že ne vše lze udělat najednou a mnohé z těchto úkolů budou muset udělat 
zastupitelé, kteří budou do městského parlamentu zvoleni na podzim. I proto bude dobré, když při své volbě budete 
rozhodovat moudře, ale to je už téma ze zcela jiného soudku.

Petr Polák - místostarosta     

z radnice Usnesení č. 81

Rada města po projednání a v souladu se zák. č. 128/2000 
Sb., o obcích, ve znění později vydaných předpisů

1) doporUčUje zm
a) schválit Dodatek č. 1 ke zřizovací listině Střediska pro 
volný čas dětí a mládeže, Hulín, okres Kroměříž, ze dne 
15. 10. 2009, kterým se změní dosavadní text čl. III. odst. 
2 následovně: „Předmět činnosti odpovídající vymezení 
hlavního účelu příspěvkové organizace je poskytování 
výchovy a vzdělávání mimo vyučování, plnění rekreační 
funkce a pronájem nebytových prostor.“

2) scHvalUje
a) záměr prodeje části pozemku parc. č. 125/1 o výměře 
do 25 m2 v k. ú. Chrášťany u Hulína;
b) rozhodnutí o vyloučení z další účasti v zadávacím řízení 
a rozhodnutí o výběru nejvhodnější nabídky v zadávacím 
řízení „odstranění závad energetického auditu v objektu 
Mateřské školy – MŠ Družba Hulín“ obs. v příloze tohoto 
materiálu a současně pověřuje starostu města podpisem 
smlouvy o dílo s vybraným uchazečem po provedení 
příslušných rozpočtových opatření;

c) rozhodnutí o vyloučení z další účasti v zadávacím řízení 
a rozhodnutí o výběru nejvhodnější nabídky v zadávacím 
řízení „odstranění závad energetického auditu v objektu 
Mateřské školy – MŠ Eduarda Světlíka Hulín“ obs. v příloze 
tohoto materiálu a současně pověřuje starostu města pod-
pisem smlouvy o dílo s vybraným uchazečem po provedení 
příslušných rozpočtových opatření;
d) Výroční zprávu o hospodaření příspěvkové organizace 
KULTURNÍ KLUB Hulín za rok 2009 a rozdělení hospodář-
ského výsledku do fondů dle návrhu;
e) Výroční zprávy o hospodaření příspěvkové organizace 
Středisko pro volný čas dětí a mládeže, Hulín za rok 2009 
a rozdělení hospodářského výsledku do fondů dle návrhu;
za body 2a) – e) zodpovídá p. Váňa
f) poplatky za ubytování pro rok 2010;

3) Bere na vědomí
a) oznámení o provozu školní družiny při Základní škole 
Hulín v době velikonočních  prázdnin 1. - 2. dubna 2010;

V Hulíně dne 1. dubna 2010
Mgr. Roman Hoza - starosta

 Petr Polák - místostarosta
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Rada města Hulína svým usnesením č. 80/2010 ze dne 18. března 2010 schválila návrh hodnotící komise 
na poskytnutí veřejné finanční podpory z Programového fondu města Hulína následujícím neziskovým organizacím 
na jejich neinvestiční činnost v r. 2010 v této výši:

1. Oblastní charitě Kroměříž na protidrogovou prevenci v K-centru 5 000 Kč

2. Občanskému sdružení zdravotně postižených Hulín 10 000 Kč

3. Klubu seniorů Hulín 5 000 Kč

4. Svazu postižených civilizačními chorobami 2 000 Kč

5. Centru pro zdravotně postižené Zlínského kraje 2 000 Kč

6. ROSKA Přerov pro lidi postižené roztroušenou sklerózou 2 000 Kč

7. Sociálním službám Uh. Hradiště – domovu pro zdrav. postižené Zborovice 2 000 Kč

8. Klubu dárců krve Kroměřížska 7 000 Kč

9. Středisku rané péče EDUCO Zlín pro rodiny s postiženými dětmi 5 000 Kč

10. Českému svazu chovatelů Pravčice 2 000 Kč

11. Českému svazu žen Hulín 4 000 Kč

12. Spolku přátel Skopalíkova muzea Záhlinice 10 000 Kč

13. Základní organizaci kynologů Hulín 3 000 Kč

14. České archeologické společnosti na vydání almanachu 2 000 Kč

15. SPRD DS Morava při ZUŠ Hulín 7 000 Kč

16. Českomoravské myslivecké jednotě 2 000 Kč

17. ZUŠ Hulín – DPS Zvonky 7 000 Kč

18. Františce Hanákové na uspořádání Hulínského Oskara 10 000 Kč

19. CYKLO MXM Hulín 20 000 Kč

20. FK ADMIRA Hulín 15 000 Kč

21. ASPOT Hulín – triatlon 10 000 Kč

22. Gymnastický klub Hulín 10 000 Kč

23. TJ Sokol Záhlinice na akce pro děti 10 000 Kč

24. SK Spartak Hulín 15 000 Kč

25. BURE Hulín – futsal 10 000 Kč
        

o grantech je rozhodnuto
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zlínský kraj vyjádřil soustrast obyvatelům polska

rada města určila pravidla: předvolební kampaň omezeně

zlín (Kraj) – Letecká tragédie, při níž zahynul 
prezident Polska Lech Kaczyński s manželkou a řada 
vrcholných činitelů polského státu při své cestě z Varšavy 
do ruské Katyně uctít oběti katyňského masakru, se 
hluboce dotkla také obyvatel Zlínského kraje. 

Radní Zlínského kraje po svém jednání 12. dubna 
vyjádřili dopisem hejtmana Stanislava Mišáka, adreso-
vaném maršálkovi Podkarpatského vojvodství Zygmuntu 
Cholewińském, soustrast obyvatelům tohoto kraje i celé-

ho Polska nad touto tragédií. Letecké neštěstí se citelně 
dotýká i Zlínského kraje, protože obětí této tragédie je 
také předchozí hejtman Podkarpatského kraje s nímž 
v minulosti vedení Zlínského kraje podepisovalo smlouvy 
o vzájemné spolupráci obou regionů. Čelní představitele 
obou krajů navíc pojily osobní i přátelské vztahy.

Zlínský kraj sdílí smutek obyvatel Podkarpatského 
kraje i celého Polska a soucítí s rodinami obětí této 
letecké tragédie. 

Rada města Hulína rozhodla, že radniční zpra-
vodaj Hulíňan se bude v souvislosti s blížícími se 
parlamentními, senátními a komunálními volbami 
řídit pravidly, která jsou platná pro všechny politické 
subjekty, a stanovila podmínky pro předvolební kam-
paň v Hulíňanu takto:

Politickým subjektům pro parlamentní a senátní 
volby v roce 2010 nebude poskytnut žádný prostor pro 
předvolební kampaň. Politickým subjektům, sdružením 
a nezávislým kandidátům pro komunální volby v roce 
2010 bude poskytnut prostor v rozsahu dvou stránek 
Hulíňanu ve formátu A5 zcela zdarma. 

co je třeba udělat, když potřebuji vyměnit bytové jádro 
v panelovém domě za nové?

Na dotaz, co je třeba udělat, než stávající umakar-
tové bytové jádro v panelovém domě vyměníme za jádro 
zděné či vytvořené sádrokar-
tonovými příčkami, nelze od-
povědět zcela jednoznačně. 
Podle povahy konkrétní věci 
nemusí taková výměna vy-
žadovat nic, může však nastat případ, kdy ohlášení nebo 
i stavební povolení vyžadovat bude.

Obecně stavební úpravy, pokud se jimi nezasahuje 
do nosných konstrukcí stavby, nemění se jimi vzhled 
stavby ani způsob užívání stavby, nevyžadují-li posouzení 
vlivu na životní prostředí a jejichž provedení nemůže 

negativně ovlivnit požární bezpečnost, podle stavební-
ho zákona ohlášení ani stavební povolení nevyžadují.

Výměnou bytového já-
dra ke změně vzhledu stavby 
nedojde. Posouzení vlivu na ži-
votní prostředí podle zákona 
o posuzování vlivu na životní 

prostředí výměna bytového jádra nepodléhá. Možnost 
ovlivnění statiky stavby a požární bezpečnosti je třeba si 
nechat prověřit u příslušného odborníka. 

Pokud výměna umakartového bytového jádra nosné 
konstrukce stavby (např. stropy, svislé nosné konstruk-
ce, základy) ani požární bezpečnost stavby negativně 

vy se ptáte, 
úředníci odpovídají
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neovlivní a nezmění se ani dispoziční uspořádání bytu 
(nedojde ke změně způsobu užívání stavby), pak ji lze 
provést bez povolení i bez ohlášení stavebnímu úřadu. 
Obvykle půjde o výměnu stěn bytového jádra za materiál 
o stejné nebo velmi podobné hmotnosti, přičemž dosa-
vadní dispozice bytu bude zachována. Vždy je však nutné 
zabezpečit utěsnění prostupů v instalačních šachtách 
nehořlavými materiály. 

Za provedení stavební úpravy nevyžadující stavební 
povolení ani ohlášení je odpovědný stavebník. Stavebník 
musí dbát na řádnou přípravu a provádění prací a musí 
mít přitom na zřeteli zejména ochranu života a zdraví 
osob nebo zvířat, ochranu životního prostředí a majetku 
i šetrnost k sousedství. 

Lze doporučit, aby si každý dřív, než k výměně 
bytového jádra přikročí, opatřil posudek odborníka o tom, 
že jím zamýšlená výměna bytového jádra nenaruší ani 
neohrozí stabilitu stavby (statiku) a že nedojde k ne-
gativnímu ovlivnění požární bezpečnost stavby, neboť 
dozoru stavebního úřadu podléhají i stavby a práce, které 
stavební povolení ani ohlášení nevyžadují. I na těchto 
stavbách může být provedena kontrolní prohlídka, při 
které stavební úřad mj. zjišťuje, zda stavebník povinnosti, 
které mu stavební zákon ukládá, řádně plní.

Pokud by k zásahu do statiky stavby či k ovlivnění 
požární bezpečnosti výměnou bytového jádra dojít mohlo, 
pak by taková výměna pro své provedení stavební povo-
lení vyžadovala. 

Má-li dojít ke změně v užívání části stavby, např. 
k rozšíření koupelny či WC do prostoru předsíně apod., 
pak by mohlo jít o práce prováděné na základě ohlášení, 
příp. stavebního povolení. Opět záleží na tom, zda práce 
negativně neovlivní statiku i požární bezpečnost stavby.

Přesnou odpověď na dotaz, co je třeba podle stavební-
ho zákona pro výměnu stávajícího umakartového bytového 
jádra v panelovém domě za jádro zděné či vytvořené sádro-
kartonovými příčkami, lze nalézt ve stavebním zákoně číslo 
183/2006 Sb. pouze podle konkrétního záměru.

Pokud si stavebník ve své věci zcela jistý nebude ani 
po nahlédnutí do zákona, měl by se obrátit na stavební 
úřad, který mu v případě potřeby sdělí i další informace 
nezbytné pro povolení či ohlášení stavby. Přinese-li s sebou 
již zpracované posouzení možnosti ovlivnění statiky stavby 
a požárně bezpečnostní řešení stavby, příp. zpracovanou 
dokumentaci záměru, má-li dojít k dispoziční změně bytu, 
bude jednání o to snazší.

Jarmila Šašková
Stavební úřad MÚ Hulín

jak naložit se stavebním odpadem?

Často jsme svědky toho, že u kontejnerů, zejména 
na sídlištích, se povaluje odpad, který je evidentně vý-
sledkem přestavby bytů. Všichni víme, že k domovnímu 
odpadu tento odpad nepatří, ale mnozí z nás si možná 
nejsou jisti, jak s ním naložit. S touto otázkou jsme se ob-
rátili na vedoucí odboru životního prostředí MěÚ v Hulíně 
ing. miroslavu dvořákovou:  

Podle obecně závazné vyhlášky Města Hulína č. 
8/2004, kterou se stanoví systém shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů a systém nakládání se stavebním odpadem (což 
je celé znění vyhlášky), kterou schválilo Zastupitelstvo 
města na svém zasedání dne 9. 12. 2004 usnesením č. 
138/2004 písm. a) na základě zákona č. 128/200 Sb., 

o obcích, ve znění pozdějších změn a doplňků a podle  
§ 17 zákona č. 185/2001 Sb., o odpadech a o změně někte-
rých zákonů, se ve městě Hulíně se stavebním odpadem 
nakládá takto:

Stavební odpad je odpad vznikající při stavební čin-
nosti a nakládání se stavebním odpadem řeší článek 7 výše 
uvedené vyhlášky. Podle ní nelze stavební odpad ukládat 
do sběrných nádob určených pro komunální odpad. Původci 
odpadu, kteří produkují stavební odpad, si zajistí jeho likvi-
daci po vytřídění využitelných složek na vlastní náklad. 

Fyzické osoby, které produkují stavební odpad, mo-
hou v případě, že objem odpadu nepřevýší množství jed-
noho metru krychlového za měsíc, tento stavební odpad 
bezplatně odevzdat ve sběrném dvoře tříděného odpadu 
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Hulín. Provozní doba Sběrného dvora je uvedena v příloze 
č. 1 této obecně závazné vyhlášky. V případě, že množství 
stavebního odpadu převýší výše uvedené množství, nebu-
de tento stavební odpad Sběrným dvorem bezplatně pře-
vzat a stavebník bude povinen si jeho likvidaci po vytřídění 
využitelných složek zajistit na vlastní náklad.

provozní doBa sBěrnéHo dvora HUlín:

Pondělí:  12 – 18 hodin
Středa: 12 – 18 hodin
Sobota:   9 – 15 hodin

telefon: 777 838 414

dění ve městě den země, jak má být

Den Země je celosvětová kampaň zaměřená 
na ochranu životního prostředí, která má za cíl upozor-
ňovat na činnost člověka ohrožující životní prostředí. Slaví 
se od roku 1990 téměř po celém světě a právě od roku 1990 
se 22. dubna tato celosvětová kampaň pořádá také v ČR. 

Letos připadly akce zaměřené na Den Země na dny 
od 22. dubna do 30. dubna. My v Klubíčku jsme jej oslavili 
ve čtvrtek 22. 4. úklidem v zahradě a okolí SVČ, v pátek 
23. 4. jsme uspořádali výtvarnou soutěž STROM ŽIVOTA 
a ve čtvrtek 29. 4. připravil EKOKROUŽEK Základní školy 

Hulín soutěž pro děti SVČ. Do této velké akce se zapojil 
i Sbor dobrovolných hasičů, který v sobotu 24. 4. zajistil 
sběr a hlavně odvoz železného šrotu. Stranou nezůstal ani 
Kombyt Servis Hulín, který v tuto sobotu (24. 4.) zabezpečil 
sběr domácího odpadu v ulicích města.

Den Země jsme vlastně slavili všichni. Ve středu  
28. 4. připravila základní škola Ekologický den s besedami, 
vysazováním stromu, soutěžemi, žáci představili své projekty 
jednotlivých tříd ve spolupráci s Mateřskou školou, které 
obsahovaly různé soutěže, do kterých školáci zapojili i děti 
mateřských škol. Ve čtvrtek 29. 4. a pátek 30. 4. program ško-
ly vyvrcholil školní akademií „Zachráníme naši planetu“.

Také ZUŠ Hulín si na Den Země připravila několik 
aktivit. Ve čtvrtek 22. 4 až pátek 30. 4. to byla výtvarná 
soutěž  „Zvíře země - world animal“

s ochránci do mokřadu
Na neděli 16. května připravují hulínští ochránci 

přírody exkurzi do mokřadu Bašňov. Sraz bude v neděli 
16. 5. 2010 v Tlumačově u vlakového nádraží. Příjezd vlaku 
z Otrokovic v 7.50 (stejný spoj jako na předchozí akci Vítání 
ptačího zpěvu). Odchod od vlakové stanice bude v 8.15 hod.  
Půjdeme z obce Tlumačov okolo Kvasické pískovny 
do Kvasic a na mokřad Bašňov u Střížovic. Vrátíme se domů 
vlaky z Tlumačova (směr Hulín v 13:52, směr Otrokovice 
ve 14:08). Celková trasa exkurze bude pomalým tempem 
asi 10 km. Doporučujeme obuv vhodnou do mokřadů. Akce 
se koná za každého počasí a končí přibližně ve 13 hodin. 
Exkurzi povede Pavel Šálek (mobil: 606 541 859, e-mail: 
pavelkalous@seznam.cz).
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dění ve městě

vítání ptačího zpěvu

od května alergolog už i v Hulíně

V první květnovou neděli přivítáme ptačí zpěv. 
Základní organizace Českého svazu ochránců přírody VIA 
v Hulíně a Moravský ornitologický spolek – středomo-
ravská pobočka ČSO vás srdečně zvou v neděli 2. května 
2010 na tradiční akci „Vítání ptačího zpěvu“ spojenou 
s výpravou za ptákem roku, kukačkou obecnou. Sraz zá-
jemců je nejpozději v 7.15 před nádražím ČD v Tlumačově. 
Odjíždíme z vlakového nádraží v Hulíně v 7.34 rychlíkem  
R 802 do Otrokovic a odtud osobním vlakem v 7.46 kousek 
zpět do Tlumačova s příjezdem v 7.50. Za pěkného počasí 
půjdeme ke Kvasické pískovně, dále na louky u Čisté, 
do lesa Fileny a po loukách až do Záhlinic. Za mokrého 
počasí projdeme po zpevněných cestách okolo Moravy 
přes Filenu na rybníky a do Zahlinic. Celková trasa bude 
pomalým tempem cca 10 km. Akce Vítání ptačího zpě-
vu se koná za každého počasí a končí přibližně okolo 
13 hod. v Záhlinicích. Odjezd vlakem zpět do Hulína 
je v 13.55, do Otrokovic ve 14.04 hod. Doporučujeme 

kromě dobré nálady vzít si i dalekohledy, fotoaparáty 
a vhodný oděv i obuv. Více informací vám poskytne prů-
vodce exkurze Pavel Šálek (mobil: 606 541 859, e-mail:  
pavelkalous@seznam.cz).

Čápi ani letos nezabloudili a přiletěli do svého hnízda. Hospoda U čápa je hodna svého jména.

Od května letošního roku zahajuje v Hulíně 
MUDr. Ladislav Pospíšil lékařskou praxi v oboru alergologie 
a klinická imunologie. Praktickou ordinaci bude vykonávat 
v prostorách ORL ambulance v Domě s pečovatelskou 
službou v Hulíně na Nábřeží 1314.
Objednávky na telefony: 723 314 143 a 573 352 828.

ordinační doBa:
Pondělí 8 – 12 hodin
Úterý 8 – 12 a 13 – 17 hodin
Čtvrtek 8 – 12 hodin
Smlouva lékaře je uzavřená s pojišťovnami: 207, 211, 
213, 217 a 228.

seniořistandard kvality sociálních služeb č. 2

ochrana práv osob
  Standard kvality sociálních služeb č. 2 se týká 

dodržování a respektování práv uživatele sociální služby, 
a to jak v průběhu jejího sjednávání a setrvávání, tak i při 
jejím ukončování. 

Práva uživatelů můžeme rozdělit na základní lidská 
práva a svobody, která vyplývají z mezinárodních úmluv 
a ústavních norem ČR a další práva, která jsou zakotvena 
v jednotlivých zákonech a jejich prováděcích předpisech. 
Pravidly občanského soužití je třeba rozumět dodržo-
vání psaných i nepsaných etických a zvykových norem  
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upravujících obvykle vztahy mezi lidmi. Ochrana práv 
uživatelů služeb se stává vůdčím principem v činnosti po-
skytovatelů sociálních služeb a měřítkem jejich kvality. 

V praxi to tedy znamená, že zařízení ve své činnosti 
respektuje základní lidská práva uživatelů služeb, jejich ná-
roky vyplývající z dalších platných obecně závazných norem  
a pravidla občanského soužití. Pokud tato práva nejsou 
u sociální služby dodržována, nelze hovořit o kvalitní 
sociální službě. Ve všech činnostech i ve všech etapách 
průběhu poskytování služby je nutno se zaměřit na pre-
venci případného porušování práv uživatelů. 

Pojem i obsah základních lidských práv a svobod 
však bývá mnohdy vnímán rozporuplně. Leckde se ještě 
můžeme setkat s tím, že respektování lidských práv je 
bráno jako „třešnička na dortu“ běžného života. Opak je 
pravdou. Základní lidská práva člověku přináleží nezávisle 
na jakýchkoliv dalších skutečnostech. Obvykle jde z to-
hoto pohledu o barvu pleti, pohlaví, rasu, náboženství, 
zdravotní stav. Tato práva náleží všem lidem bez rozdílu 
věku, počtu končetin, ostrosti vidění či výšky tzv. IQ. Ani 
stát, v našem případě Česká republika, tím, že tato práva 
uvede v pozitivním právním dokumentu, je svým obča-
nům „nepřiděluje“. Člověku jsou vlastní od narození právě 
proto, že je člověkem. Případné omezení základních práv  
a svobod je možné pouze na základě zákona. Ani takovým způ-
sobem však nesmí být ohrožena podstata a smysl těchto práv. 

senioři
Mimo zákonnou úpravu nelze základní lidská práva 

omezit vůbec! Informativní přehled základních lidských 
práv a svobod obsahuje Listina základních práv a svobod 
(ústavní zákon č. 2/1993 Sb.).

Vedle toho se při poskytování sociálních služeb se-
tkáme s právy individuálními, která můžeme označit jako 
konkrétní, jednotlivá práva. Jde např. o právo obdržet stra-
vu, o právo opustit zařízení rezidenčních služeb či o právo 
na poskytnutí pečovatelské služby (řadu práv uživatelů 
lze nalézt přímo ve Standardech). O těchto právech pak 
hovoříme jako o právech subjektivních – jejich podstatu 
vystihuje i termín „oprávnění“, který se užívá pro označení 
subjektivního nároku občana vyplývajícího z ustanovení 
platných právních norem. Těmi jsou zákony a další prováděcí 
předpisy, zejména odvětví práva sociálního zabezpečení.

KritériUm 2a)
Poskytovatel má písemně zpracována vnitřní pra-

vidla pro předcházení situacím, v nichž by v souvislosti 
s poskytováním sociální služby mohlo dojít k porušení 
základních lidských práv a svobod osob, a pro postup, 
pokud k porušení těchto práv osob dojde; podle těchto 
pravidel poskytovatel postupuje. Formální i obsahová 
správnost vnitřních pravidel je jedním z předpokladů 
účinné prevence možného porušování práv uživatele 
sociální služby. 

Kritérium standardu č. 2 zásadní

a) Poskytovatel má písemně zpracována vnitřní pravidla pro předcházení situacím, v nichž 
by v souvislosti s poskytováním sociální služby mohlo dojít k porušení základních lidských 
práv a svobod osob, a pro postup, pokud k porušení těchto práv osob dojde; podle těchto 
pravidel poskytovatel postupuje.

ano

b) Poskytovatel má písemně zpracována vnitřní pravidla, ve kterých vymezuje situace, kdy 
by mohlo dojít ke střetu jeho zájmů se zájmy osob, kterým poskytuje sociální službu, včetně 
pravidel pro řešení těchto situací; podle těchto pravidel poskytovatel postupuje. 

ano

c) Poskytovatel má písemně zpracována vnitřní pravidla pro přijímání darů; podle těchto 
pravidel poskytovatel postupuje.

ne

V tabulce je uvedeno, o jaké kritérium dle platných standardů jde a dále, zda je či není pro inspekci kvality sociálních 
služeb bráno v jednotlivých organizacích jako závazné, či nikoliv.
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senioři
Existuje několik kritérií umožňujících nám roz-

poznat potenciálně problémové situace, v nichž může 
docházet k porušování práv uživatele služby. 
Především se jedná o tato hlediska:

• míra závislosti uživatele služby na poskytovateli,
•	 délka poskytování služby,
•	 vztah mezi nabídkou služby a poptávkou po ní,
•	 míra odpovědnosti poskytovatele služby 
 za ochranu práv uživatelů vůči třetím subjektům.

Základním ukazatelem možného porušování práv 
je míra závislosti uživatele služby na jejím poskytovateli. 
Čím větší míra závislosti, tím pravděpodobnější je možné 
porušení práv uživatelů a naopak. Závislost zvyšují známé 
faktory jako je např. věk či zdravotní stav uživatele. 

Dalším rizikovým faktorem je délka poskytované 
služby. I v tomto případě platí stejná úměra. S délkou 
poskytování služby vzrůstá riziko porušení práv uživatele 
sociální služby. Dlouhodobost poskytování služby sama 
o sobě zpravidla porušení práv uživatele nevyvolá. Bývá 
však spouštěcím mechanismem pro snížení „ostražitosti“ 
poskytovatele služby vůči možnému porušování práv. 
Obvykle začíná přehlížením drobných nedostatků a po-
stupně může docházet i k závažnému či rozsáhlému poru-
šování práv uživatele samotného. Významným faktorem 
je i dostupnost služby v místě, resp. míra vztahu mezi 
nabídkou služby a její poptávkou. Stejně jako v jiných ob-
lastech života, při převisu poptávky nad nabídkou vzniká 
prostor pro korupční chování. Poskytovatel služby bývá 
také méně motivován nacházet nedostatky vlastní služby, 
z nichž dodržování práv jednotlivých uživatelů bývá mezi 
prvními. Existují však i situace, kdy k porušování práv 
uživatele sociální služby dochází při jejím poskytování, 
ovšem ze strany jejího dalšího uživatele, případně další 
osoby. V některých případech, kdy takové protiprávní 
jednání nabude určité intenzity, bude za ně odpovědný 
či spoluodpovědný i poskytovatel služby. Jedná se o po-
skytovatele služeb uživatelům zcela nebo z velké části 
závislým na poskytovateli sociální služby. Často se však  
u poskytovatelů sociálních služeb můžeme setkat také 
s porušováním práv uživatelů, které po rozboru vyplývá 

z nesprávného porozumění a užití právních předpisů 
v konkrétní situaci.

     U každého poskytovatele sociální služby by měla exis-
tovat tzv. vnitřní písemná pravidla týkající se ochrany práv 
uživatelů. Pravidla by měla obsahovat výčet oblastí, kterým  
je potřeba věnovat zvláštní pozornost, návody, dále 
popis, jak ve vyjmenovaných situacích postupovat, příp. 
jak postupovat při porušení těchto pravidel. Vytvořená 
pravidla poskytovatele sociální služby by pak měla být 
součástí vzdělávání personálu.

KritériUm 2b)
Poskytovatel má písemně zpracována vnitřní pra-

vidla, ve kterých vymezuje situace, kdy by mohlo dojít 
ke střetu jeho zájmů se zájmy osob, kterým poskytuje soci-
ální službu, včetně pravidel pro řešení těchto situací; podle 
těchto pravidel poskytovatel postupuje. Střetem zájmů se 
rozumí situace, ve které je člověk odpovědný např. dvěma 
nebo více autoritám, jejichž požadavky na jeho chování se 
více či méně zásadním způsobem rozcházejí.

Těmito opatřeními si poskytovatel sociální služby 
předem nadefinuje situace (příkladové studie), kdy by 
mohlo dojít ke střetům zájmů poskytovatele či jeho 
pracovníků se zájmy uživatele sociální služby a včetně 
řešení, která možným střetům zájmů dokáží zamezit. 

Jde tedy o jakousi praktickou aplikaci, jejímž cílem 
je na základě vymezení problémových oblastí a situací 
a s využitím kvalitních vnitřních norem mít vypracována 
a používat pravidla, která zamezí případným střetům zájmů 
poskytovatele či jeho pracovníků s uživatelem sociální 
služby. Důraz na ochranu práv uživatelů má svůj důvod. 
Základní pravidlo právního státu zní, že stát a jeho orgány 
mohou činit jen to, co jim zákon dovolí. Naproti tomu 
občané (Listina základních práv a svobod používá širší 
označení „každý“) mohou své cíle realizovat všemi způsoby, 
s výjimkou těch, které zákon explicitně zakazuje.

Mezi nejčastěji se vyskytující situace střetu zájmů 
a porušování práv patří: 
•	 infantilizace (chování poskytovatele k uživateli jako 

k malému dítěti)
•	 zastrašování uživatele
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senioři
•	 nálepkování (označování uživatele podle jeho chování 

nebo postižení výrazem, který se pak užívá v hovoru 
o něm, např. „ležák“), stigmatizace (chování poskyto-
vatele, které vyjadřuje odpor k uživateli, jako by jejich 
postižení bylo nakažlivé)

•	 zneplatňování – chování poskytovatele, kterým dává 
najevo, že neuznává to, co uživatel říká nebo co cítí 
(např. odpovídat žertem nebo káravě na uživatelem 
vyjádřené přání zemřít), odhánění (odmítání posky-
tovatele s uživatelem mluvit, být v jeho blízkosti, 
vylučování ve smyslu fyzickém i psychologickém)

•	 zvěcňování – jednání, manipulace s uživatelem  
jako s věcí

•	 ignorování – chování v přítomnosti uživatele, jako by 
přítomen nebyl

•	 vnucování – chování poskytovatele, které nerespek-
tuje uživatelovo právo na výběr, na svobodnou volbu, 
nátlak na uživatele, aby udělal něco, co poskytovatel 
pokládá za vhodné odpírání pozornosti (odmítání 
pozornosti uživateli, když o ni žádá, nebo odmítání 
vyjít vstříc zjevné potřebě uživatele)

•	 obviňování – otevřené nebo skryté obviňování uži-
vatele z něčeho, co uživatel způsobil nebo naopak 

neudělal kvůli svým omezeným možnostem nebo 
proto, že neporozuměl situaci 

•	 vyrušování – přerušování rozhovoru uživatele, jeho 
činnosti nebo narušování jeho soukromí 

•	 vysmívání – chování poskytovatele, které obsahuje 
skrytý nebo zjevný výsměch, pobavení nad „zvláštním“ 
chováním, „zvláštními“ poznámkami uživatele apod.

•	 ponižování – chování poskytovatele, kterým pouka-
zuje na neužitečnost, bezcennost uživatele, chování, 
které v sobě obsahuje zprávy poškozující uživatelovo 
sebehodnocení - např. zdůrazňovat věk, vzhled, po-
stižení nebo omezení uživatele a používat to jako 
argument k podtržení jeho nedostatečnosti.

KritériUm 2c) 
Poskytovatel má písemně zpracována vnitřní pra-

vidla pro přijímání darů.
Vzhledem k tomu, že se jedná o oblast eticky velmi 

citlivou a o oblast podléhající specifickým požadav-
kům některých zákonných norem, je vhodné, aby měl 
poskytovatel písemně zpracována vnitřní pravidla pro 
přijímání darů a podle těchto pravidel při jejich příjímání 
postupoval.

mikroregion jižní Haná pořádá Hry seniorů

    V pátek 21. května 2010 se od devíti hodin uskuteč-
ní ve Sportovním areálu Hulín Hry seniorů mikroregionu 
Jižní Haná. Zúčastní se jich soutěžící z Hulína, Chropyně, 
Tlumačova a Kvasic. V případě nepříznivého počasí se 
program přesune do Kulturního klubu v Hulíně.

Přípravy na tuto akci jsou v těchto dnech již v plném 
proudu. Osm smíšených družstev (po dvou z každé obce) 
bude soutěžit v těchto disciplínách: štafetové škrabání 
brambor, shazování plechovek tenisákem, vytahování 
čísel z pytle, slalom s míčkem na lžičce, třídění fazolí, 

láhev na provázku, otvírání a zavírání PET lahví, trefování 
míčem do malé fotbalové brány (areál) nebo skládání 
fotografického obrazce (Kulturní klub).

Pro diváky bude uspořádán vědomostní test o ceny. 
K poslechu a dobré náladě určitě přispěje vystoupení 
hanácké dechové hudby Hulíňané.

Zveme širokou diváckou veřejnost k prožití příjem-
ného květnového dne. Občerstvení zajištěno. Přijďte 
fandit reprezentantům našeho města! Ručíme za to, že 
spolu s námi zažijete spoustu legrace.

... přípravy v plném proudu ...
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tuje uživatelovo právo na výběr, na svobodnou volbu, 
nátlak na uživatele, aby udělal něco, co poskytovatel 
pokládá za vhodné odpírání pozornosti (odmítání 
pozornosti uživateli, když o ni žádá, nebo odmítání 
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•	 obviňování – otevřené nebo skryté obviňování uži-
vatele z něčeho, co uživatel způsobil nebo naopak 

neudělal kvůli svým omezeným možnostem nebo 
proto, že neporozuměl situaci 

•	 vyrušování – přerušování rozhovoru uživatele, jeho 
činnosti nebo narušování jeho soukromí 

•	 vysmívání – chování poskytovatele, které obsahuje 
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sebehodnocení - např. zdůrazňovat věk, vzhled, po-
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argument k podtržení jeho nedostatečnosti.

KritériUm 2c) 
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vidla pro přijímání darů.
Vzhledem k tomu, že se jedná o oblast eticky velmi 

citlivou a o oblast podléhající specifickým požadav-
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poskytovatel písemně zpracována vnitřní pravidla pro 
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mikroregion jižní Haná pořádá Hry seniorů

    V pátek 21. května 2010 se od devíti hodin uskuteč-
ní ve Sportovním areálu Hulín Hry seniorů mikroregionu 
Jižní Haná. Zúčastní se jich soutěžící z Hulína, Chropyně, 
Tlumačova a Kvasic. V případě nepříznivého počasí se 
program přesune do Kulturního klubu v Hulíně.

Přípravy na tuto akci jsou v těchto dnech již v plném 
proudu. Osm smíšených družstev (po dvou z každé obce) 
bude soutěžit v těchto disciplínách: štafetové škrabání 
brambor, shazování plechovek tenisákem, vytahování 
čísel z pytle, slalom s míčkem na lžičce, třídění fazolí, 

láhev na provázku, otvírání a zavírání PET lahví, trefování 
míčem do malé fotbalové brány (areál) nebo skládání 
fotografického obrazce (Kulturní klub).

Pro diváky bude uspořádán vědomostní test o ceny. 
K poslechu a dobré náladě určitě přispěje vystoupení 
hanácké dechové hudby Hulíňané.

Zveme širokou diváckou veřejnost k prožití příjem-
ného květnového dne. Občerstvení zajištěno. Přijďte 
fandit reprezentantům našeho města! Ručíme za to, že 
spolu s námi zažijete spoustu legrace.

... přípravy v plném proudu ...

Hulíňan     4/2010

13

pel-mel

tel.: 605 924 626

alergie je jistou poruchou imunitního systému, 
jehož základní úlohou je chránit organizmus před vlivem 
škodlivých faktorů. V případě alergie však organizmus 
reaguje na přítomnost látek, které zdravý organizmus 
bez potíží toleruje, Látku, která alergickou reakci rozvíjí, 
označujeme jako alergen. Vyvolaná reakce má rozmanité 
klinické formy, jež od velmi mírných mohou v krajním 
případě končit smrtí. Předpokládá se s téměř naprostou 
jistotou, že počet alergiků ve společnosti celosvětově stoupá 
a nejvíce jich najdeme v nejvyspělejších zemích. I když 
absolutně přesná čísla neznáme, protože ne každý alergik 
vyhledá lékaře, víme, že jejich počet přesahuje pětinu oby-
vatel a nejvíce postiženou skupinou jsou děti a mladiství. 
S přibývajícím věkem počet nových případů klesá. 

příčiny alergie
Příčiny alergie jsou rozmanité a ne všechny byly 

dosud objasněny. Velký vliv mají faktory dědičnosti a ma-
ximum nemocných je u rodičů, kteří sami alergickým 
onemocněním trpí. Nejvíce pak v případech, kdy oba rodiče 
mají stejný typ alergické nemoci. Vliv na zvyšování četnosti 
mají také vlivy životního prostředí, umělé a konzervované 
potraviny i stále větší množství léků, které bereme. 

jaKé jsoU nejčastější alergeny?
Z celoročních jsou to roztoči, ze sezónních pak pyly, 

jejichž sezona právě začíná. Nyní dominují pyly jarní z čele-
di břízovitých, brzy budou dominovat pyly trav, na podzim 
pak pelyněk či ambrózie. Ambrózie je rostlina původem ze 
severní Ameriky, jež se k nám šíří z jižní Evropy. Vyznačuje 
se tím, že vytváří velké množství pylových zrn. 

jaKoU KlinicKoU formoU se může alergie 
projevovat?

Víme, že jde o onemocnění celého organizmu, ale 
orgánově dominuje postižení spojivek, rýma, kožní ekzém, 
průduškové astma, někdy průjem. Klinicky nejzávažnější 
je akutní příhoda – anafylaktický šok, která může vést 
k smrti. U nás nejčastěji vzniká po bodnutí hmyzem, 
zejména vosou či sršněm.

léčba alergií je tak trochu detektivka

Obtížným problémem jsou tzv. alergie zkřížené, kdy 
organizmus vnímá některé alergeny stejně jako zcela jiné 
typy. Typická je zejména mezi pyly trav, dřevin, plevely 
a některými typy ovoce a zeleniny. Takto může dojít ke kli-
nickým projevům alergického charakteru i v mimopylovou 
sezonu. Nejčastěji se tato zkřížená alergie vyskytuje mezi 
pyly břízovitých a ovocem, zejména jablky. Alergik na pyl 
břízy dostane po požití jablka pálení v ústech, mravenčení 
jazyka i rýmu, a to v kteroukoli roční dobu. Tyto formy 
alergie se vyznačují i nepříznivou odpovědí na zavedenou 
léčbu. I když alergickou rýmu považujeme obvykle za lehké 
onemocnění, je třeba si uvědomit, že neléčená rýma 
u dětí snižuje pozornost ve škole a prospěch může zhoršit 
až o 20 %. U dospělých pak klesá soustředěnost, což se 
projevuje zejména v práci a za volantem.

je možné alergii vyléčit?
Alergii vyléčit nelze, je však možné úplně odstranit 

její klinické projevy a minimalizovat riziko zhoršení sta-
vu. Okamžité úlevy dosáhneme pomocí lékové terapie, 
která pomáhá již během několika hodin. Daleko větší 
význam má však příčinná terapie pomocí vakcín, tzv. 
specifická alergenní imunoterapie. Vakcíny jsou složeny 
z alergenu, na který je pacient přecitlivělý. Jsou podá-
vány ve stoupajících dávkách tak, aby došlo k navození 
tolerance na alergen, zejména produkcí takzvaných 
blokujících protilátek. Tak dochází k výraznému zlepšení 
až k úplnému vymizení klinických projevů nemoci, ale 
bohužel ne po zbytek života. K dispozici máme vakcíny 
injekční, k jejichž aplikaci musí pacient docházet pravi-
delně do ordinace alergologa. Pro děti a dospívající však 
jsou k dispozici vakcíny kapkové, podávané pod jazyk. 
To je možné samozřejmě doma. Každý způsob má své 
výhody a nevýhody. Aplikace injekcí se děje pod odbor-
ným dohledem, kapkovou formu kontrolují rodiče. U této 
formy je nutné přesně dodržovat dávkovací schéma, jinak 
léčba efekt mít nebude. V každém případě však dnes jde 
o onemocnění, které můžeme ovlivnit a kvalitu života 
alergika tak výrazně zlepšit.

MUDr. Ladislav Pospíšil
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Když terapii provází i pláč

rehabilitační pracoviště v Hulíně poskytuje výsostně odbornou péči

   Patříte k šťastlivcům kypícím zdravím, kteří si vy-
stačí s aspirinem a teplým bylinkovým čajem? Blahopřeji! 
Ne všichni můžeme hovořit o takovém štěstí. Jestliže jsme 
zdraví a dokonce ani při sportu si nic nezraníme, možná 
ani nevíme, že existují pracoviště jako je rehabilitace. Že 
existují profese jako jsou fyzioterapeuti…

Opravdovou závistí pak mohou trpět ti, kteří neměli 
v životě tolik štěstí jako vy a už na začátku svého života se 
museli vyrovnat z nějakým handicapem. Ať už jde o vro-
zené vady či dispozice k nim. To je téma, které mi začalo 
vrtat hlavou ve chvíli, když jsem v hulínské DPS u dveří 
rehabilitačního pracoviště zaslechla usedavě plakat dítě. 
Úplně malé dítě – batole.

o nedonošené nebo chcete-li předčasně narozené děti, 
které jsou ohroženy centrální koordinační poruchou, a také 
o děti s neurologickým onemocněním DMO (dětská moz-
ková obrna) či o děti s parézi brachiálního plexu, fixovanou 
asymetrií hlavičky, skoliozu apod.

Před 60 lety vyvinul terapeutický způsob léčby takto 
nemocných muž jménem Václav Vojta (1917 – 2000), 
po němž je tato terapie pojmenována. V roce 1954 byl 
konziliářem v léčebně pro zdravotně postižené v Železnici, 
kde pečoval o děti a dospívající s cerebrální parézou. 
V roce 1968 emigroval do Německa, kde prováděl výzkum 
na Ortopedické univerzitní klinice v Kolíně a v Dětském 
centru v Mnichově. Od roku 1990 učil Vojta opět na Karlově 
univerzitě v Praze a díky metodě, kterou vyvinul, pomohl 
k plnohodnotnému životu mnoha lidem. 

 „Vojtově metodě jsem se začala věnovat před více 
než deseti lety. Využila jsem možnosti  studovat v RL-
CORPUS Olomouc, což je jediné školící centrum v ČR, 
které je zároveň partnerem Mezinárodní Vojtovy společ-
nosti. Za přibližně deset let mi prošlo rukama už několik 
desítek dětí s různým postižením a vždy mám velkou 
radost, když je s odstupem let mohu potkávat jako chodící 
a zdravé děti,“ řekla Romana Panáková poté, co přivítala 
v místnosti obklopené zrcadly maminku s batoletem. 
Předčasně narozenou holčičkou, které ty dva měsíce, které 
měla ještě pobýt v maminčině bříšku, i v devíti měsících 
života pořád chybí. 

„Jde o to, že cvičení je účinné pouze tehdy, pokud 
se provádí správně, přesně a hlavně pravidelně. Aby byla 
léčba úspěšná, musí být prováděna v domácím prostředí až 
čtyřikrát denně,“říká fyzioterapeutka a její slova potvrzuje 
trpělivé vedení maminky, která dle jejích pokynů zkouší 
udržet protestující dcerušku v pozici, která má podnítit 
správné pohybové vzory. Máme je vrozené, ale některé 
děti si je nahradí špatnými vzory, a proto se jejich motorika 
nevyvíjí tak, jak by měla. „Pro rodiče, ale především pro 
některé tatínky, je terapie náročná i po psychické stránce 

Cvičení Vojtovou metodou provádí v Hulíně terapeutka 

Romana Panáková už přes deset let.

Pláč, který takříkajíc rve srdce, ovšem mnohé mámy 
a tátové musí slyšet denně. Ač jej neslyší rádi vědí, že je 
důvod přenést se přes něj, protože, pokud jej jednou jejich 
dítě nakonec přemůže, má šanci uzdravit se.

Ale k věci. Na rehabilitaci v Hulíně pracuje v tří-
členném týmu mladých lidí fyzioterapeutka Romana 
Panáková, která patří k málu z těch široko-daleko v regi-
onu, které si už před lety osvojili Vojtovu terapii a úspěšně 
ji aplikují zejména na malých pacientech. Převážně jde 
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a raději se cvičení neúčastní.. Podle zkušeností, které 
mám, jsou maminky trpělivější a byť ani je pláč dítěte 
nenechává lhostejnými, vědí, že pokud to vzdají, svému 
dítěti rozhodně nepomůžou. Zkrátka, život v rodině s takto 
postiženým dítětem dostane úplně jiný řád.“

Musí to být řehole. Rehabilitační cvičení u předčasně 
narozeného dítěte v mnoha případech začíná již v porod-
nici. „Dítě samozřejmě při cvičení pláče, ale rozhodně 
ne proto, že by ho něco bolelo. Je to jen jeho přirozená 
obrana na dočasný „nekomfort“. Musí být vyslečené, je 
v cizím prostředí, držím ho v poloze, která se mu nelíbí…“ 
vysvětluje postup fyzioterapeutka Romana. „Když jsou děti 
větší, dávají mi svůj nesouhlas jasně a nahlas najevo. Je 
v té chvíli jasné, že mě nechtějí ani vidět. Pokud tyto děti 
cvičí od malinka, jsou velmi disciplinované a při terapii 
poslušné. Nesouhlasí sice s cvičením, ale akceptují ho a to 
je důležité i pro rodiče.“ Snad i proto Romana Panáková 
malou Adélku pokaždé, když usedavě pláče, nechává 
zklidnit se v mámině náruči. 

Děti, které prochází Vojtovou terapií, se postupně 
s věkem naučí reagovat na podněty ke komunikaci, takže 
se při cvičení někdy dokonce i smějí. A Romana Panáková 
to s nimi umí. Při cvičení na ně mluví, povzbuzuje je 
a především chválí. To samé vyžaduje od maminky. „Dítě 
musí vědět, že ho při terapii maminka sleduje  a podpo-
ruje. O to méně pak „bojuje“ a více spolupracuje. I to jsou 
taková malá vítězství v terapii. Případy, kterým Romana 
Panáková díky své kvalifikaci pomohla, se dají počítat 
na desítky. 

Obdivuje rodiče, kteří jsou schopni 
postižení svého potomka obětovat vše. 
Vzpomíná si na případ postiženého chlap-
ce, který se narodil zcela mladým, sotva 
dospělým rodičům, kteří ovšem dokázali 
pro svého syna udělat možná víc, než mnozí 
zralí partneři. 

Terapeutů jako je ona není mnoho. I to 
je důvod, proč hulínské pracoviště navštěvují 
rodiče s dětmi i ze vzdálenějších míst zlín-
ského, ba i olomouckého kraje. „Na Zlínsku 
by se terapeutky, které Vojtovu metodu 
aplikujeme v praxi, daly spočítat na jedné 
ruce,“ říká Romana. A její kolegové doktor 

Jan Štětkář a Martin Svozil? Ti se shodnou v tom, že na ty 
plačící děti by neměli tolik trpělivosti jako ona. 

Není nad dobrou zkušenost, o kterou se maminky 
takto postižených dětí dělí i na webových stránkách. Zaujal 
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přijďte si k nám vybrat

nové snubní prsteny s 5 % slevou
nové letní originální šperky 

nové hodinky ve výhodných cenách
nově i platba kreditní kartou
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Bruselská jednání podpořila strategické dopravní stavby

studie dopravní 
obslužnosti

BrUsel (PL) – Plná podpora ze strany Evropské 
komise při administrativních a právních postupech 
k ukončení blokace silnice R55 v chráněné oblasti 
Bzenecké Doubravy a podpora propojení další důležité 
silnice R49 se slovenskou dálnicí R6 uprostřed hranic 
obou států, tak by se daly pojmenovat výsledky pracovní 
mise náměstka hejtmana Zlínského kraje pro dopravu 
Jaroslava Drozda v Bruselu. 

Cesta se uskutečnila na základě pozvání předsed-
kyně Výboru regionů EU Mercedes Bresso a Zastoupení 
Zlínského kraje v Bruselu zajistilo pro krajskou delegaci 
nabitý dvoudenní pracovní program. V jeho rámci zá-
stupce Zlínského kraje prezentoval postoj krajů v ČR 
na mezinárodnímu fóru „Makroregiony v Evropě,“ kde 
byla široce diskutována otázka vzniku nových evropských 
regionů, jako například Podunajsko. 

 „ČR je nedílnou součástí regionu Podunají jak z his-
torického, tak kulturního hlediska a v dané oblasti sdílí 
s dunajskými partnery stejné ekonomické a průmyslové 
vazby. Pro ČR a zejména pro Moravu je zde klíčová otázka 
dopravy a v této souvislosti má velký význam dokončení 
plánovaných koridorů transevropských dopravních sítí, 
jako například Baltsko-jaderský železniční koridor, v němž 
hraje Zlínský kraj aktivní roli,“ přiblížil Jaroslav Drozd. 

Během bruselské mise předal zástupce Zlínského 
kraje Evropské Komisi kopii dopisu ministerstev dopra-
vy a životního prostředí, spolu s podepsanými závěry 
a výstupy ze společného jednání 20 starostů a zástupců 
Zlínského a Jihomoravského kraje a Deklarací samospráv 
podporujících výstavbu R55. Evropská komise byla potě-
šena společným postupem všech zainteresovaných stran 
a především nalezením dlouho hledaného technického 
řešení a trasování této silnice. 

Další jednání, tentokrát na půdě Evropského parla-
mentu s koordinátorkou projektů sítě TEN-T pro ČR Judit 
Bertrand, se týkalo silnice R49. Jaroslav Drozd shrnul 
současné dohody v rámci projektu na národní a regi-
onálních úrovních ČR k aktualizovanému dopravnímu 

schématu a podtrhl prioritu projektu R49/R6 v jeho rámci. 
Koordinátorka Evropské komise Judit Bertrand uvítala 
nové informace a odpověděla ujištěním, že tento projekt 
bude zohledněn generálním ředitelstvím pro dopravu 
v perspektivě probíhajících revizí TEN-T schémat, což má 
pro ČR i Zlínský kraj mezinárodní význam. 

Rychlostní komunikace R55 povede z Olomouce přes 
Přerov, Hulín, Otrokovice, Uherské Hradiště a Hodonín až 
do Břeclavi v celkové délce 86 km. V současnosti je zpro-
vozněn přibližně 2 km dlouhý úsek u Olomouce a 3 km 
dlouhý úsek u Otrokovic jako obchvat tohoto města. 
Stavba strategické dopravní tepny je však nyní na základě 
stížností sdružení Děti Země blokována, protože vedení 
části trasy je plánováno přes chráněnou ptačí oblast 
Bzenecká Doubrava – Strážnické Pomoraví, kde žije ně-
kolik desítek skřivanů lesních a lelků lesních, v důsledku 
čehož toto území spadá do Evropsky významných lokalit 
Natura 2000. Výsledné technické řešení, na němž se 
shodli zástupci obou ministerstev i krajů a starostové 
obcí, spočívá v zahloubení komunikace, využití tunelů 
a chráněných tubusů. Přestože jde o nákladnější způsob 
průchodu rychlostní komunikace R55 touto lokalitou, 
zajistí toto řešení splnění podmínek ochrany životního 
prostředí a zároveň odblokuje možnost financování již ro-
zestavěných staveb mezi Hulínem a Otrokovicemi v rámci 
Operačního programu Doprava z Evropských fondů. 

 Holešov (Kraj) – Kapacita lidských zdrojů pro 
nově vznikající společnosti ve Strategické průmyslové 
zóně Holešov v závislosti na dojezdových vzdálenos-
tech prostředků veřejné dopravy je hlavním obsahem 
zpracované studie dopravní obslužnosti, která byla 
zpracována společností Industry Servis ZK ve spolupráci 
s Koordinátorem veřejné dopravy Zlínského kraje.
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Tato studie zmapovala veřejnou dopravu v obcích 

v okolí Strategické průmyslové zóny Holešov v časových 
horizontech 15, 30, 45 a 60 minut. Z výsledků vyplývá, 
že veřejná doprava Zlínského kraje a Střední Moravy, 
reprezentovaná autobusovou a železniční přepravou, je 
schopna do intervalu 60 minut zahrnout území s téměř 
474 tisíci osobami. Z tohoto počtu je statisticky 407 tisíc 
osob v produktivním věku a vzhledem k aktuální průměr-
né míře nezaměstnanosti Zlínského kraje ve výši 11,8 % 
je pak v horizontu jedné hodiny pro zaměstnavatele k dis-

pozici přes 48 tisíc evidovaných uchazečů o zaměstnání. 
Strategickou průmyslovou zónu Holešov připravuje 
Zlínský kraj přibližně tři roky. 

Díky tomuto projektu poklesne v regionu neza-
městnanost, sníží se rozdíl mezi průměrným výdělkem 
v kraji a celé České republice, zrychlí se tempo růstu 
hrubého domácího produktu a oživí se podnikatelské 
prostředí. Holešovská zóna patří také mezi strategické 
projekty, které byly či jsou výrazně podporovány ze 
státního rozpočtu.

časový úsek osob celkem v produktivním věku nezaměstnaných

60 min 473.788 407.458 48.080

45 min 267.251 229.835 27.120

30 min 143.064 123.035 14.518

15 min 26.075 22.245 2.625

šKolaovoce i v naší škole

Počínaje prvním dubnem se naše škola připojila 
k evropskému projektu ovoce do šKol. Každý týden 
jsou pro žáky prvních až pátých tříd připraveny balíč-
ky čerstvého ovoce a zeleniny nebo balené ovocné či 
zeleninové šťávy. Toto ovoce dostávají naše děti zcela 
zdarma a o tom, jaký druh to bude, rozhoduje doda-
vatel. Samozřejmě po dohodě s vedoucí školní jídelny, 

která zajišťuje rozdělování balíčků do jednotlivých tříd. 
Upřednostňujeme přitom ovoce českých pěstitelů. 

Pokud ovoce či zeleninu dítě nezkonzumuje ve ško-
le, může si jej odnést domů. Cílem projektu, ke kterému 
jsme se rádi připojili i my, je zlepšit zdravotní stav a kon-
dici hulínských dětí. 

Eva Fuksová, vedoucí školní jídelny

jarní výstava

Na konci března se v klubovně na školním pozemku 
uskutečnila výstava výtvarných prací žáků prvního stup-
ně, školní družiny a hulínského Svazu žen.

S nápadem udělat společnou výstavu přišla do školy 
paní Navrátilová. Nápad se nám zalíbil, a tak jsme se 
společně dali do výroby vajíček, zajíčků, kuřátek a spousty 

dalších jarních věcí. Den před slavnostním otevřením 
jsme se sešli na školním pozemku a společně jsme pro-
měnili klubovnu k nepoznání. Perníčky, které pekly členky 
Svazu žen, provoněly celou místnost a jejich kraslice byly 
opravdu nádherné. V pátek ve dvě hodiny odpoledne byla 
slavnostní vernisáž výstavy. Po úvodním slovu ředitelky 
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školy zazněly jarní básně a písně žaček čtvrté třídy pod 
vedením paní učitelky Doleželové. Pro návštěvníky bylo 
otevřeno po celý víkend a v pondělí dopoledne výstavku 
shlédli i žáci naší školy. Odpoledne dostali příležitost vidět 
ji ještě poslední zájemci.

Spolupráce Svazu žen a školy se velmi vydařila. 
Svědčí o tom i zápisy v návštěvní knize. Chtěla bych po-
děkovat všem, kteří se na přípravě podíleli, a to učitelům 
prvního stupně, vychovatelkám a hlavně členkám Svazu 
žen. Těšíme se na příští jaro a další milou výstavu, která 
nám přivolá jarní náladu a aspoň trochu zpomalí naši 
uspěchanou dobu.

Dana HozováVernisáž velikonoční  výstavy žáků 1. stupně 

a Svazu žen v Hulíně byla vydařená.

tvořili školní časopis

V měsíci březnu (19. 3.) se spojily třídy čtvrtého 
a druhého ročníku a zahájily projekt „Školní časopis“. 
Do práce se žáci pustili s nadšením a pílí. Měli možnost 
hledat informace na internetu v počítačové učebně nebo 
v encyklopediích ze školní knihovny. Také nápaditost čer-
pali z připravených časopisů. Jejich spolupráce byla vzorná, 
nápaditá a bohatá a výsledkem byl časopis, který si sami 
žáci prezentovali ve všech třídách na 1. stupni ZŠ. 

 Irena Janů

Na tvorbě časopisu se podíleli všichni. >

zUš

Blíží se zápis do zUš
 Ředitelství Základní umělecké školy Hulín vypisuje 

zápis do ZUŠ, který se bude konat 19. 5. 2010 v odpo-
ledních hodinách. Pokud některému ze zájemců tento 
termín nevyhovuje, je možné si dohodnout náhradní 
termín na tel. 573 350 605. Přihlášku si můžete stáh-
nout na internetových stránkách školy www.zushulin.
cz v rubrice Reprezentace. 

Úspěch dramatického
odboru

Výborných výsledků dosáhli na krajském kole sou-
těže LDO v Uherském Hradišti žáci literárně-dramatic-
kého odboru pod vedením učitelek ZUŠ Lenky Urbanové 
a Jany Šálkové. Tereza Navrátilová dokonce postoupila 
do ústředního kola.
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Koncert učitelů

morava postoupila

muzikantské mládí v liberci

V úterý 20. dubna se v sále Kulturního klubu Hulín 
uskutečnil Koncert učitelů. Zazněla na něm díla světo-
známých autorů - J. Haydna, Z. Fibicha, A. L. Webera, D. 
Šostakoviče, J. K. Tollara a dalších v podání učitelů školy 
a jejich hostů. O příjemný kulturní zážitek se publiku 

v ne zcela zaplněném sálu postarali Hana Odstrčilíková, 
Marcela Zimmermannová, Lenka Polášková, Jan Prokop, 
Libor Žabenský a Petr Voříšek, jako hosté účinkovali  
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ních uměleckých škol ve hře dechových orchestrů. Náš 
DO Morava pod vedením dirigenta Petra Voříška získal 
1. místo a postup do ústředního kola této soutěže, které 
se bude konat na začátku května v Letovicích. 

Slovutná porota nechala postoupit DS MORAVA. >

Nápad přišel v lednu, kdy jsem se rozhodl ke dvěma 
jedenáctiletým tenoristům přidat jednoho osmiletého 
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bylo odrazovým můstkem k další práci. Přihlásil jsem 
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v komorní hře, která byla pro tento školní rok vyhlášena 
MŠMT. Postupem ze školního kola do kola okresního práce 
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teprve začala a 2. března se naše trio účastnilo krajského 
kola této soutěže ve Zlíně - Malenovicích. Společně s dal-
šími čtyřmi soubory chlapci postoupili do kola ústředního. 
To se uskutečnilo o víkendu v polovině dubna v ZUŠ 
Liberec. Zde se sešla opravdu elita z mnoha základních 
uměleckých škol z celé republiky. Kluci se role benjamínků 
ve hře na dechové nástroje zhostili velmi dobře a po zá-
sluze získali krásné 2. místo. Doufám, že tento úspěch 
bude motivací pro další poctivou práci a budou se k nim 
přidávat další mladí adepti hudebního mládí. 

Petr Voříšek - zástupce ředitele ZUŠ Hulín
Zleva: Jakub Zapletal, Petr Hyánek a Jaroslav Voříšek.

KlUBíčKo velikonoční prázdniny na ondráši

Ve čtvrtek 1. dubna vyrazila početná skupina dětí 
z Hulína vlakem na velikonoční prázdniny do Rajnochovic. 
Cílem byla základna Ondráš. Počasí nám nakonec přece 
jen přálo a už v Bystřici pod Hostýnem nás pohladilo slu-
níčko. V Bystřici pod Hostýnem jsme si prohlédli náměstí 
a nádvoří zámku. Cesta na Troják trvala jen chviličku a pěší 
procházka na Ondráš byla za krásného jarního dne pří-
jemná.  Den Země jsme zahájili už v Rajnochovicích. Plný 

pytel odpadků, které jsme nasbírali v lese, nakonec skončil 
v kontejneru.Večer jsme při soutěži zapomněli na čas 
a jen večerka nás vyrušila od zábavy. Ráno už sněžilo, 
takže jsme se přesvědčili o pověstném aprílovém počasí. 
Nevadilo nám to, pohádkové sazky a výroba velikonočních 
dekorací nám zpříjemnily páteční dopoledne. Cesta za po-
kladem i přes velkou zimu dopadla také na výbornou. 
Splnili jsme úkoly a nalezli dobře ukrytý poklad.

Klubíčko v knihovně zahrada plná čarodějnic

Březen – měsíc knihy, máme už dávno za sebou, 
ale vzpomínky, jak jsme navštívili hulínskou Městskou 
knihovnu právě v této době, se nám v paměti dobře 
usadily. Ve čtvrtek 25. 3. jsme přijali pozvání z knihovny 
na besedu o měsíci knihy. Beruška Jarka, jak už to u ní 
bývá dobrým zvykem, se nás ujala hned ve dveřích a pak 
už následoval poutavý program a povídání o knížkách. 
Není divu, že se pak spousta dětí do knihovny ihned při-
hlásila. Snad se mezi skalními čtenáři udrží i v době, kdy 
se z dětského oddělení přesídlí do toho pro dospělé.

Tradiční rejdění čarodějnic máme už v těchto dnech 
úspěšně za sebou. V pátek 22. dubna se od 16 hodin 
holky i kluci od jednoho do sta let sešli na tradičním 
sletu čarodějnic, který se i letos uskutečnil na zahradě 
SVČ. Soutěžilo se, kouzlilo, vařily se čarodějné lektvárky 
pro malé i dospělé čarodějnice a čaroděje… A nakonec 
byl vyhodnocen nejoriginálnější čarodějnický klobouk. 
No a jaký by to byl slet čarodějnic bez ohně a opékání? 
Špekáčky nemohly chybět.

... zážitky s klubíčkem ...
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Přípravka kopané SK Spartak Hulín ve spolupráci 
s SVČ pořádá nábor chlapců i dívek do mládežnických druž-
stev kopané. Zvány jsou ročníky narození 1999 a mladší. 
Nezávazně si mohou kluci i dívky trénink na místě vyzkoušet 
nebo se jen nezávazně podívat, a to každé pondělí, středu 

fotbalisté, nepřehlédněte!

a čtvrtek od 15.30 hod. na stadionu SK Spartak.Rodiče 
zde získají od trenérů informace o pravidelné tréninkové 
jednotce a seznámí se s přehledem soutěží v hale i venku. 

Noví zájemci, pozor – přineste si s sebou sportovní 
oblečení, obutí (kopačky nejsou podmínkou) a míč.

KUltUrapohádkový Hulín 2010

Kulturní klub Hulín pořádal ve dnech 12. – 15. dubna 
2010 již 22. ročník festivalu pohádek Pohádkové jaro 2010. 
Festival zahájila ředitelka Kulturního klubu Hulín Marie 
Martinů, která přivítala první ansámbl, jímž byl divadelní 
soubor ZUŠ Jánská Kroměříž.

Členové souboru si vybrali pohádku autora Pavla 
Gryma s názvem „Bubáci“a ukázalo se, že vybrali pro diváky 
4. a 5. tříd opravdu dobře. Zahájili ji s podmalováním hudby 
a písní, jejíž čisté provedení svědčilo o dobrém hlasovém 
fondu protagonistů, který zušlechťuje ZUŠ. Osm herců 
ve svých dvojrolích ukázalo divákovi plno děje. Na půdě 
strašilo, v pekle řádili čerti, nespokojený král si vysloužil 
oslí uši, aby se zase vše, jak už to v pohádkách bývá, dalo 
do pořádku. Na jednoduché statické scéně dva vypravěči 
provázeli diváka v jeho představivosti dějem pohádky. 
Herci v kostýmech sladěných do škály černých odstínů byli 
velmi dobře připraveni a vybaveni v jevištní mluvě. Hra se 
divákům líbila, spokojeni odměňovali herce potleskem. 
Spokojená byla i režisérka Alena Susová i se svým ansám-
blem, který tuto pohádku uvedl v Hulíně premiérově.

Jako druhý se 13. dubna v Hulíně představil divadelní 
soubor „Klíček“ ze ZŠ Kostelec u Holešova. Přijeli s příbě-
hem autora a současně režiséra Zdeňka Ballnéra a své 
pohádce dali název „Z pohádky do pohádky“.

By to příběh dvou chlapců ze současné rodiny a mo-
derní doby, kteří se pomocí internetu ocitají v pohádkovém 
světě, v němž je s písněmi a zvukovými efekty dostihují 
neustále dvě čarodějky se žádostí o zprovoznění mobilu, 
mikrovlnky či vysavače. Chlapci Martin a Patrik, jejichž 
postavy velmi dobře ztvárnili Martin Ballnér a Patrik Možíš, 

se tak dostávají do pohádky „O perníkové chaloupce“, pak 
do pohádky „O Popelce“, ocitají se u „Sněhurky a sedmi tr-
paslíků“, aby se nakonec vrátili zase domů. Ke své mamince 
a s otázkou, jestli se jim to jen zdálo…

Výborná jevištní mluva a přirozený projev všech 
herců byl podtržen krásnými kostýmy, variabilní scé-
nou, kdy zatažená opona dávala prostor ke změně kulis 
a hercům na forbíně, či přímo mezi diváky zase prostor 
k pokračování příběhu.

Diváky byly děti z mateřských škol, které se bavily 
od začátku do konce. Herci je zapojovali do hry s abecedou, 
receptem na perníčky a píseň z filmu o Popelce zpívali již 
všichni v sále. Děj gradoval v závěrečné písni a potlesk si 
užívali herci i diváci. Zkušený režisér Mgr. Zdeněk Ballnér 
spolu s Mgr. Jindřichem Suralou byli spokojeni.

Spolu se stálým realizačním kolektivem neztrácejí 
nic na pověsti dobře vedeného dětského divadla, naopak, 
i když bylo omlazení souboru zjevné, na výkonech herců 
to nebylo znát.

Čtrnáctého dubna se představil divadelní soubor KUK 
ZŠ Zachar Kroměříž pohádkou autora Miloše Macourka 
s názvem „Opice Žofka.“ Dvaadvacet malých herců rozehrá-
lo příběh v ZOO. Příběh obyvatel zahrady, zvířátek, jejich 
návštěvníků i paní ředitelky. Hlavní postavu, opici Žofku, 
která bravurně zvládla rozsáhlý text, výborně ztvárnila 
Veronika Muchová. Organizuje se zvířátky „Maškarní ples“, 
sportovní den, zvířátka dají i lekci umíněné zlé holčičce 
Michalce... Děj byl založen na velmi dobře zvládnuté 
postavě Žofky a na pohybu a tanci. Stále se naplňující 
prostor 22 herců zcela využilo. Hru rozehráli i v hledišti 
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a jednoduchá scéna i kostýmy jim úplně stačili. Hra spl-
ňovala všechna kritéria moderního pojetí pohádky pro 
malého diváka.

Celý děj doprovázela hudba „šitá na míru“ s texty 
osvědčených spolupracovníků výborné režisérky Dagmar 
Navrátilové, která byla spokojena s výkonem všech svých 
herců.  Že se příběh o zvířátkách líbil, o tom svědčil potlesk 
obecenstva a také to, že se do děje podařilo protagonis-
tům zapojit i několik diváků. Při závěrečné písni s nimi 
spokojeně tančili.

Posledním pohádkovým dnem v Hulíně byl čtvrtek 
15. dubna 2010. Do Hulína přijel tentokrát divadelní 
soubor „Pokaždé jinak“ Církevní ZŠ Kroměříž s pohád-
kou „Jak princezna Máňa vysvobodila Honzu z pekla“. 
Na motivy „Nezbedné pohádky“ J. Lady scénář napsala 
Vlasta Janečková.

V úpravě režisérky Mgr. Romany Blažkové se di-
váci, žáci 2. a 3. tříd ZŠ, dostali s kouzelnou Aničkou 
Habadějkou do pekla a sledovali, co se vše událo, než 

princezna Máňa Honzu ze spárů Belzebuba vysvobodila. 
Jednoduchá scéna znázorňující vesnici, peklo a les byla 
vyřešena velmi dobře. Kostýmy odpovídaly jednotlivým 
postavám, milí byli čerti a čertíci při očistě i šití nových 
oblečků. Doprovodná hudba se zpěvy doplňovala děj, 
který gradoval.

Roli Kadimůry výborně zahrála Alžběta Němčáková, 
také babičku vypravěčku v podání Marie Štěpánkové, 
Honzu v podání Dominika Skřička a Lucifera v podání Josefa 
Havelky porota pochválila za velmi dobrou jevištní mluvu.

Celkem 23 malých i velkých herců si udrželo pozor-
nost diváků až do samého konce představení.

Dvacáté druhé „HULÍNSKÉ POHÁDKOVÉ JARO 2010“ 
je za námi. Za 22 let si zde v Hulíně zahrály desítky malých 
herců. Jejich pohádky viděly stovky malých diváků, kterým 
přinášeli jejich vrstevníci - herci radost a potěšení. To je 
dobře. Lze jen poděkovat jim i jejich režisérům, kteří se 
jim věnují.

Věra Gremlicová

ohlédnutí za plesovou sezónou 2010

Od ledna do března letošního roku mohli milovníci 
tance a společenské zábavy využít bohaté nabídky plesů 
i maškarních karnevalů, které jsme připravili pro děti. Jako 
již tradičně zahájila plesovou sezónu místní organizace 
zahrádkářů (9. 1.), která pro své členy připravila posezení 
s tancem. V sobotu 16. ledna byl Farní a orelský bál a hned 
na druhý den Zábavné maškarní odpoledne pro děti, které 
uspořádal náš Kulturní klub. Na pátek 22. ledna připadl 
Reprezentační ples ZUŠ a na sobotu 23. ledna Hasičský 
bál, který pořádala místní organizace hasičů. Další sobotu 
13. února plesovou sezónu obohatilo taneční vystoupení 
pražské skupiny SCREAMERS a hned v neděli patřil sál klu-
bu maškarnímu karnevalu pro děti. Tentokrát jej pořádalo 
Středisko volného času. Tmavomodrý bál byl v sobotu 20. 
února a uspořádala jej místní organizace ODS, v pátek 26. 
února jsme opět my v Kulturním klubu Hulín připravili 
taneční večer se skupinou REFLEX. V pátek 5. března byl 
nakonec Společenský večírek ZŠ Hulín, který plně obsaze-
ným sálem letošní plesovou sezónu uzavřel.

Éra plesů, kdy se sešli v hulínském klubu návštěvníci 
z širokého okolí a kapacita sálu pro dvě stě lidí nestačila, 
je dávno za námi. Lidé už mají plno dalších možností, jak 
využít svůj volný čas. Jsou tu multikina, internet, DVD, a tak 
návštěvníků na bálech neustále ubývá. Pokud bychom bály 
letošní sezóny chtěli zhodnotit jednou větou, museli by-
chom říci, že služby plesů a ceny, včetně cen za vstupenky, 
byly individuální a závisely hlavně na pořadatelích.

Nedá mi, abych nereagovala na některé kritické 
hlasy návštěvníků plesů týkajících se kouření. Na sále 
a v přísálí je zákaz kouření, ovšem v přilehlém baru 
a na vstupní chodbě Kulturního klubu bylo kouření po-
voleno. Kuřácký bufet jsme umožnili jen proto, abychom 
kuřáky nenutili postávat v mrazu a kouřit před „kulturá-
kem“. Bylo by dobré připomenout, že toto rozhodnutí je 
plně v pravomoci pořadatelů jednotlivých plesů. Pokud 
se rozhodnou, že jejich ples bude výsostně nekuřácký 
a bude se zákaz kouření týkat celého objektu, je to pouze 
na jejich rozhodnutí. 
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Honzu v podání Dominika Skřička a Lucifera v podání Josefa 
Havelky porota pochválila za velmi dobrou jevištní mluvu.

Celkem 23 malých i velkých herců si udrželo pozor-
nost diváků až do samého konce představení.

Dvacáté druhé „HULÍNSKÉ POHÁDKOVÉ JARO 2010“ 
je za námi. Za 22 let si zde v Hulíně zahrály desítky malých 
herců. Jejich pohádky viděly stovky malých diváků, kterým 
přinášeli jejich vrstevníci - herci radost a potěšení. To je 
dobře. Lze jen poděkovat jim i jejich režisérům, kteří se 
jim věnují.

Věra Gremlicová

ohlédnutí za plesovou sezónou 2010

Od ledna do března letošního roku mohli milovníci 
tance a společenské zábavy využít bohaté nabídky plesů 
i maškarních karnevalů, které jsme připravili pro děti. Jako 
již tradičně zahájila plesovou sezónu místní organizace 
zahrádkářů (9. 1.), která pro své členy připravila posezení 
s tancem. V sobotu 16. ledna byl Farní a orelský bál a hned 
na druhý den Zábavné maškarní odpoledne pro děti, které 
uspořádal náš Kulturní klub. Na pátek 22. ledna připadl 
Reprezentační ples ZUŠ a na sobotu 23. ledna Hasičský 
bál, který pořádala místní organizace hasičů. Další sobotu 
13. února plesovou sezónu obohatilo taneční vystoupení 
pražské skupiny SCREAMERS a hned v neděli patřil sál klu-
bu maškarnímu karnevalu pro děti. Tentokrát jej pořádalo 
Středisko volného času. Tmavomodrý bál byl v sobotu 20. 
února a uspořádala jej místní organizace ODS, v pátek 26. 
února jsme opět my v Kulturním klubu Hulín připravili 
taneční večer se skupinou REFLEX. V pátek 5. března byl 
nakonec Společenský večírek ZŠ Hulín, který plně obsaze-
ným sálem letošní plesovou sezónu uzavřel.

Éra plesů, kdy se sešli v hulínském klubu návštěvníci 
z širokého okolí a kapacita sálu pro dvě stě lidí nestačila, 
je dávno za námi. Lidé už mají plno dalších možností, jak 
využít svůj volný čas. Jsou tu multikina, internet, DVD, a tak 
návštěvníků na bálech neustále ubývá. Pokud bychom bály 
letošní sezóny chtěli zhodnotit jednou větou, museli by-
chom říci, že služby plesů a ceny, včetně cen za vstupenky, 
byly individuální a závisely hlavně na pořadatelích.

Nedá mi, abych nereagovala na některé kritické 
hlasy návštěvníků plesů týkajících se kouření. Na sále 
a v přísálí je zákaz kouření, ovšem v přilehlém baru 
a na vstupní chodbě Kulturního klubu bylo kouření po-
voleno. Kuřácký bufet jsme umožnili jen proto, abychom 
kuřáky nenutili postávat v mrazu a kouřit před „kulturá-
kem“. Bylo by dobré připomenout, že toto rozhodnutí je 
plně v pravomoci pořadatelů jednotlivých plesů. Pokud 
se rozhodnou, že jejich ples bude výsostně nekuřácký 
a bude se zákaz kouření týkat celého objektu, je to pouze 
na jejich rozhodnutí. 
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Jaké máme zkušenosti my? Při úklidu po plese zcela 

běžně nacházíme nedopalky cigaret nejen na sále v šálcích 
od kávy, ale ničím neobvyklým nejsou nedopalky zašláp-
nuté na tanečním parketě. Někteří návštěvníci si stěžovali, 
že na plese došel nebo pochyběl nějaký druh alkoholu. 
Za tuto situaci bych se ráda i touto cestou našim hostům 
omluvila. Stát se to mohlo, poněvadž není lehké držet 
tak široký sortiment prodávaných alkoholických nápojů, 
hlavně destilátů, kterým bychom se zavděčili všem. I těm 
nejnáročnějším návštěvníkům. Jistou dávku opatrnosti 
z naší strany vyvolal i nešvar, který se v poslední době 
rozmohl. Lidé si nosí na podobné akce vlastní alkohol, který 
pak bez zábran konzumují. A netýká se to jen alkoholických, 
ale i nealkoholických nápojů, takže bar Kulturního klubu 
pak slouží jako „půjčovna sklenic“. K dobru přidám perličku: 
Jistá dáma si na ples přinesla vlastní kávu. Obsluhu u baru 
požádala o hrneček s přáním, aby jí tu kávu zalili vodou. 
Je s podivem, že místo poděkování za tuto nadstandardní 
službu ještě vrchní vyhubovala, že jí nalila málo vody…

Ano, i s takovými návštěvníky se v hulínském 
Kulturním klubu setkáváme. Jsou i tací, kteří si nejen 

donesou, ale i rádi odnesou. Možná by měli vědět, že 
pracovníci restaurace v Kulturním klubu si musí na sebe 
vydělat. Oni nejsou placeni z prostředků, které klub získá 
z městského rozpočtu. Pokud v jejich službě ubude větší 
počet sklenic a jiných „praktických věcí“ (inventář na to-
aletách a jinde v prostorách klubu nevyjímaje), je potom 
na nich, aby tyto ztráty nahradili.

Přes menší problémy (losovací buben například 
špatně těsnil) plesy v Hulíně letos končily až ráno. Lidé se 
dobře bavili, což bylo především zásluhou práce organizá-
torů. Přípravou plesů strávili spoustu hodin, přitom jejich 
jediným oceněním byla nakonec návštěvnost. V ideálním 
případě plný sál. 

Plesová sezóna je za námi a my se už věnujeme 
přípravě dalších kulturních akcí. Budou to hlavně letní 
festivaly, ať už rockový pro mladší generaci nebo festival 
pro příznivce dechové hudby. Těšíme se na vaši návštěvu 
a budeme rádi, když dáte naší nabídce přednost před 
konkurencí. Jaká je? To už se dočtete na internetových 
stránkách www.kkhulin.cz nebo v tisku, měsíčník Hulíňan 
nevyjímaje. Marie Martinů

pozvánka na májové koncerty

Kulturní klub Hulín připravuje

neděle 2. května - Koncert duchovní hudby
18 hodin, kostel sv. Václava v Hulíně
Vystoupí Smíšený pěvecký sbor Smetana - Hulín a Smíšený 
sbor Konzervatoře P. J. Vejvanovského Kroměříž, sbormis-
tr: Lenka Polášková.

 neděle 9. května - Koncert ke dni matek 
17 hodin, Kulturní klub Hulín
Vystoupí Přípravný sbor Zvonečky, Dětský pěvecký sbor 
Zvonky ZUŠ Hulín a Dětský pěvecký sbor Moravské Děti, 
sbormistryně: Dana Zapletalová a Lenka Polášková.

sobota 1. 5. 2010
zájezd do termálnícH lázní veľKý meder
Termální prameny o teplotě 56 - 76,5 °C vyvěrají z hloubky 
cca 1500 m. Příznivě působí na kloubní poruchy, nemo-
ci páteře, svalů a celkově napomáhají regeneraci orga-
nismu. Krytý komplex má perličkový bazén s teplotou 
vody 33 °C, krytý plavecký bazén o ploše 300 m², hloubce 
1,2 m a teplotě 30 °C. Je tu také dětský bazén o ploše  

20 m² a hloubce 50 cm s teplotou vody 30 °C. V areálu jsou 
také venkovní bazény - rekreační bazén s hydromasáží 
a vodopády, jehož plocha je 483 m² a hloubka 120 cm, 
teplota vody dosahuje 32-38 °C.  Je tu také rodinný bazén 
s vodopády o ploše 369 m². Maximální hloubka je 105 cm 
a teplota vody se pohybuje mezi 32-38 °C. odjezd z Hulína 
je 1. května v 6 hodin ráno. cena zájezdu, v níž je 
zahrnuta pouze doprava tam a zpět, činí 590,- Kč.
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KUltUrní pozvánKy

středa 5. 5. 2010 - 3. kolo soutěže „osKar 2010“ 
Soutěžní pořad dramatického a hudebního oboru ZUŠ 
Hulín. Začátek v 8 hodin - vystoupení pro Základní školu 
Hulín, v 17.30 bude vystoupení pro veřejnost.

neděle 9. 5. 2010 - jarní koncert zUš Hulín
Dětský pěvecký sbor ZVONKY a ZVONEČKY.

neděle 16. 5. 2010 
tančírna - pražské divadlo radka Brzobohatého 
Divadelní předplatné Kroměříž

16. 5. - 23. 5. 2010
výstava fotografií petra vymětala
s názvem „Kanada v obrazech“

čtvrtek 27. 5. 2010 - 4. kolo soutěže „osKar 2010“
Soutěžní pořad dramatického a hudebního oboru ZUŠ 
Hulín. V 8 hodin vystoupení pro Základní školu Hulín 
a v 17.30 vystoupení pro veřejnost.

připravUjeme na červen:

•	6.	6.	Letní	kino	-	24.	ROČNÍK	FESTIVALU	VÁCLAVA	
smoly - Setkání mládežnických dechových orchestrů.

•	12.	6.	Letní	kino	 -	HULÍNSKÝ	OPEN	FEST	2010 - 
Vystoupení amatérských hudebních skupin.

•	25.	6.	Udílení	OSKARŮ	2010	-	GALAVEČER - Galavečer 
s udílením sošek nejlepším hercům, tanečníkům, hudeb-
níkům, malířům, atd.

sport Hulín hostil mažoretky z celé čr

Kulturní klub společně s mažoretkami Kontrasty 
Hulín hostil počátkem dubna mažoretky z celé České 
republiky. Příprava 3. ročníku Majorettes show 2010 
– nepostupové soutěže sóla a dua – byla s ohledem 
na loňské zkušenosti náročná. Vždyť loňský ročník končil 
v pozdních večerních hodinách, protože počet soutěžících 
nebyl tenkrát omezen. Organizátoři se tentokrát poučili 
a do klání umožnili zasáhnout 135 soutěžícím všech 
věkových kategorií od dětí po seniory.

Než taková soutěž vypukne, je třeba se na ni dobře 
připravit. Vždyť nejde jen o medaile, ceny pro vítěze či za-
jištění dostatečného množství občerstvení, ale i prostory 
na převlékání soutěžících, zázemí pro diváky a porotu… 
Školní tělocvična se už den předem stává jakýmsi de-
tašovaným pracovištěm pracovníků Kulturního klubu, 
kteří v prostorách školní tělocvičny musí nainstalovat 
výpočetní techniku, ozvučit celý prostor a zajistit mnohé 
další nezbytné věci související se zázemím pro více než 
stovku soutěžících a jejich doprovod.

Majorettes show 2010 slavnostně zahájil 3. dubna 
v 9.30 hodin starosta Hulína Mgr. Roman Hoza, který 
přivítal účastníky z Čech, Moravy, Slezska a také zahraniční 
hosty ze Slovenska a popřál všem hodně zdaru a příjemný 
divácký zážitek.

K vyhodnocení soutěže Majorettes show 2010 Hulín 
došlo kolem 17 hod. Atmosféra závodu byla i díky dobře 
zvládnuté organizaci příjemná a její průběh se zcela obešel 
bez jakýchkoliv problémů. Došlo dokonce i na hostitelský 
úkol pro Kulturní klub, protože oddíl mažoretek z Turnova 
se potřeboval v Hulíně ubytovat. „Nakonec se jim u nás tak 
zalíbilo, že se rozhodly svůj pobyt v našem městě o den 
prodloužit a přenocovat v ubytovně klubu i další noc,“ 
řekla vedoucí Kulturního klubu Marie Martinů..

Opět se potvrdilo, že Hulín je schopen zajistit i akce 
celostátního charakteru. Je vidět, že když spojí své síly 
více institucí města – vedle Kulturního klubu a Kontrastů 
Hulín to byla i Základní škola a Kombyt Servis Hulín –, 
dobrá věc se podaří.
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Mažoretky Kontrastů Hulín soutěžily pouze ve třech 

kategoriích: Sólo – pochod s hůlkou – juniorky od 10 do 14 
let se vydařilo Kristýně Jurčové, která se umístila v polovině 
výsledkové listiny, tedy na 7. místě, Alice Pechová skončila 
v této kategorii čtrnáctá. Duo, trio – pochod s hůlkou – 
juniorky od 10 do 14 let - bylo vydařené pro dvojici Tereza 

a Adéla Baborové, které se umístily na 4. místě v konku-
renci 18 soutěžících, a nakonec sólo – tanec s hůlkou a re-
kvizitami – juniorky od 10 do 14 let bylo kategorií pro naše 
dvě mažoretky: Kristýnu Jurčovou a Martu Navrátilovou, 
které obsadily 2. a 3. místo, lepší ohodnocení poroty do-
stala jen Nikola Zlámalová ze skupiny Mažoretky Holešov.

Krajské kolo ve sportovní gymnastice

velikonoční závod v Hulíně

Za účasti 62 závodnic z deseti gymnastických 
oddílů proběhl ve školní tělocvičně ZŠ Hulín 4. ročník 
Velikonočního závodu ve sportovní gymnastice dívek. 
Domácí závodnice medaili nezískaly. Veronika Hamrlová 
měla 4 pády z kladiny, ale i přes velké srážky za ně si vy-
bojovala 8. místo z třinácti. Letos je to pro ni už třetí osmé 
místo. Andrea Rusinová sestavy zacvičila s chybami a ob-
sadila 7. místo. Své první závody absolvovaly Šubertová 
a Řezníčková – obě obsadily ve svých kategoriích 9. 
místo. V kategorii spolu s Řezníčkovou závodila ve stejné 
kategorii i Hudečková a ta vybojovala 7. místo. Výsledky: 

V úterý 23. března uspořádala Základní škola 
v Kunovicích krajské kolo ve sportovní gymnastice 
podle pravidel platných pro AŠSK. Okres Kroměříž 
zastupovaly starší žákyně ze Základní školy Hulín. 
Ve spolupráci s Gymnastickým Klubem Hulín se 
připravovalo na tento závod pět dívek. Pro nemoc 
nakonec závodily jen tři – veronika Hamrlová, 
nikol Hejníková a Kristýna rusinová. 

V kategorii starších žákyň družstvo vybo-
jovalo pro školu pohár a diplom za třetí mís-
to. V jednotlivkyních se na 5. místě shodnou 
známkou umístnily dvě závodnice z Hulína  
– V. Hamrlová a K. Rusinová, 12. místo vybo-
jovala N. Hejníková. Celkem startovalo 15 zá-
vodnic. Vyhrála domácí ZŠ Kunovice, 2. místo 
obsadila ZŠ Napajedla a třetí ZŠ Hulín. 

Kat. 2005 a mladší – 1. místo Csapaiová (Kopřivnice), 
2. místo Moniaková a 3. místo Pernická (obě Valašské 
Meziříčí). Kategorie 2004 – 1. Kalašová (Ostrožská Nová 
Ves), 2. Langrová (Uherský Ostroh), 3. Chmelová (Rosice), 
9. Kristýna Šubertová (Hulín). Kat. 2003 – 1. místo 
Mikesková (Uherský Ostroh, 2. místo Jeličová (Kopřivnice), 
3. Kovaříková (Uherský Ostroh), 7. Kateřina Hudečková, 
9. Aneta Řezníčková (obě Hulín). Kat. 2002 – 1. místo 
Chudá, 2. Kostíková(obě Znojmo),3. Pospišilová (Uherský 
Ostroh), 7. Rusinová (Hulín). Kat. 2001 – 1. Peterková 
(Přerov), 2. Křivá (Valašské Meziříčí), 3. Piringerová 

Společná fotografie gymnastek, na níž je  vlevo  domácí pořadatelka – učitelka Gogolová. Vpravo dole s pohárem v rukou hulínská Veronika Hamrlová a nalevo od ní stojí s diplomem v ruce Nikol Hejníková.  Po pravici má Kristýnu Rusinovou a nad nimi je trenér Petr Bílek.
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Kulturní a informační středisko 
tlumačov nabízí pc kurzy

záKlady eXcelU
Určeno všem, kteří potřebují provádět 

jednoduché výpočty a pracovat s tabulkami. 
termín: 11., 13., 18., 20. 5. 2010

internet a email
Požadované znalosti: základy obsluhy PC

 ve Windows, dobré ovládání myši a zručnost
 při psaní na klávesnici.

termín: 1. a 3. 6. 2010

Uzávěrka kurzů vždy týden před zahájením.
Kurzy se konají od 17 – 20 hodin

Bližší obsahy kurzů a přihlášky osobně 
nebo na tel.: 577 929 023, 724 368 378 

(Znojmo). Kat. 2000 – 1. Riedlová (Uherský Ostroh), 2. 
Ryšavá (Ostrožská Nová Ves), 3. Jeličová (Kopřivnice). 
Kat. 1999 ÷ 1997 – 1. Soukupová (Přerov), 2. Kostelecká 
(Zlín ), 3. Klečková (Kopřivnice), 8. Hamrlová (Hulín). 
Kat. 1996 a starší – 1. Sedlářová, 2. Rakušanová (obě 
Zlín), 3. Benešová (Napajedla). Veronika Hamrlová letos 
absolvovala mimo domácí závod již dva závody.  V únoru  
se zúčastnila nejtěžšího závodu, kte-
rého se kdy naše závodnice účastni-
ly. Byla na Zlatém štítu Ostravy, kde 
startovaly i dvě reprezentantky ČR. 
Juniorka Pluskalová a za ženy Ožanská. 
Na závod jela Veronika především sbírat 
zkušenosti a vzhledem ke konkurenci 
jsme nepočítali s nějakým úspěchem, 
spíše naopak. Přesto vybojovala pěkné  
8. místo z 11 závodnic. O obtížnosti 
závodu vypovídá i to, že Veronika jako 
první naše závodnice dělala z bradel 
seskok saltem skrčmo vzad – ale o dvě 
kategorie mladší závodnice dělala  

veletoč na spodní žerdi a seskok z nižší žerdi saltem pro-
hnutě! Také závodila na Novoročním poháru ve Frenštátu 
pod Radhoštěm, kde rovněž obsadila 8. místo. Děkujeme 
všem našim partnerům, především těm hulínským 
jako jsou Textil prádlo Kopčilová, Drogerie Jagošová, 
Cykloservis Štěrbík, NWT Hulín, ZŠ Hulín a MěÚ Hulín, 
za podporu při závodu.
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proměny

Sídliště Sadová. Jarní sluníčko vytahuje lidi ven z jejich příbytků. Ti starší posedávají na lavičkách, 
nejmladší  dávají přednost houpačkám. Mladé stromy se ujaly a nahazují poupata. 

V letním kině musely ustoupit další topoly. Nová výsadba nahradí 
staré, alergiky v době květu  obtěžující, stromy. Bylo načase pokácet je. 
Průřez kmeny je důkazem, že byly nemocné a pro lidi už nebezpečné.
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lidé a my

Psí útulek v Kroměříži stojí město Hulín ročně hodně peněz. 
Zatoulaná nebo bezohledně vyhozená zvířata v klecích 
útulku bezmocně čekají na záchranu lidí, kteří se rozhodnou 
si je osvojit. Tato přítulná labradorka „Sára” evidentně 
prahla po lásce a pohlazení. Při svém putování po městském 
úřadě se na chvíli zastavila s Ing. Miroslavou Dvořákovou ze 
životního prostředí i u nás v redakci. Až poté si pro ni přišel 
majitel. Zita do útulku nemusela.

cHcete nás?

ŠAPIRA - fenka asi 2 roky stará, hodná,
přítulná, vhodná do bytu a k dětem.

SAX - pes, kříženec, 1 rok starý, hodný,
vhodný k dětem, nejlépe mu bude na zahradě.

GODY - pes, kříženec, 4 roky starý, bázlivý, není vhodný 
k dětem, nechodí na vodítku - bojí se ho, je hlučnější, 

nevhodný do bytu.
ITA - fenka, kastrovaná, 10 let, vhodná do bytu, 

ne k jiným psům a ne k dětem.



Hulíňan     4/2010 o dětecH

Týden plný pohádkových příběhů přineslo hulínským dětem letošní Pohádkové jaro. 
Herci zapojili do děje i diváky. Více na str. 21 - 22.

Jsou miminka, která se musí podrobit léčebné terapii už v porodnici. Fyzioterapeutce Romaně Panákové 
z hulínské rehabilitace jich rukama už prošlo hodně a s jakým výsledkem? Více na str. 14 - 15.
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Hulíňan na internetu: www.hulin.cz

Plošná reklama – 10 Kč za 1 cm² v černobílém provedení, v barevném provedení 5000 Kč  
za stránku formátu A5. Opakovaná se slevou. Soukromá řádková inzerce zdarma.
Vydalo město Hulín, reg. číslo MK ČR E 12041. Odpovědná redaktorka Mgr. Alžběta Škarpichová, tel. 736 220 773,  
tel./fax: 573 395 422, e-mail: alzbeta.skarpichova@seznam.cz. Komise Rady města: předseda Ing. L. Pecháček,   
členové: P. Šálek, D. Kristýnková a J. Navrátil. Všechny příspěvky jsou redigovány, podstata jejich obsahu zů-
stává nezměněna. Nezveřejněné rukopisy nevracíme, o výběru příspěvků a době jejich zveřejnění rozhoduje  
výlučně redakce. Adresa redakce: nám. Míru 162, 768 24 Hulín. Tisk: TYPOservis Holešov. Náklad: 900 výtisků.

Na sídlišti Sadová si už děti mají kde hrát. Pořád mění svou tvář a jeho revitalizace 
přesto ještě není u konce. 


